
 

 

Til Folketinget – Sundheds- og Ældreudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 1684 af 31. august 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 
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Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1684 

Offentligt



 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Hvad er ministerens holdning til, at enkelte tobaksproducenter har sat priserne ned på to-

baksprodukter svarende til afgiften, så provenuet for producenten bliver mindre, mens 

afgiftens effekt på forbruget udebliver? 

 

Svar 

Regeringen har øget cigaretafgiften sammen med et flertal i Folketinget, fordi færre børn 

og unge skal ryge i fremtiden. Derfor er det naturligvis ikke hensigtsmæssigt, hvis tobaks-

industrien holder priserne nede. I det omfang at der er nogle tobaksproducenter, der ikke 

har overholdt reglerne, vil de naturligvis blive efteropkrævet den korrekte afgift. Såfremt 

tobaksproducenterne på anden vis søger at omgå afgiftsstigningen, fx ved at dumpe pri-

serne, må vi se nærmere på, hvilke initiativer vi kan sætte i søen for at dæmme op for pro-

blemet.  

 

Der henvises i øvrigt til svar på SUU alm. del spm. 1683 (2019/20) vedrørende tobaks-

producenternes prisfastsættelse. 
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